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Ministra zdravotnictví experti vítají, šéfa školství

Praha 30. června (ČTK)
Budoucího ministra zdravotnictví Leoše Hegera (TOP 09) odborníci oslovení ČTK chválí, nového šéfa rezortu vzdělávání
Josefa Dobeše (VV) ale zatím moc neznají. Zdravotníci oceňují Hegera jako špičkového manažera a znalce zdravotnictví
a vyzdvihují jeho slušnost a korektnost. K Dobešovi se experti na vzdělávání staví zdrženlivě, chtějí s ním co nejdříve
jednat o jeho vizích.
"Zdravotnictví zná velmi dobře a je komunikativní, má všechny předpoklady pro to, aby resort řídil dobře," řekla k návrhu
Hegera na funkci ministra zdravotnictví končící ministryně Dana Jurásková.
"Stáli jsme léta na opačné straně barikády, on za zaměstnavatele, já za odbory, ale vždy jednání byla slušná, korektní
a věcná. Takže si myslím, že to není až tak nejhorší volba," řekl prezident České lékařské komory Milan Kubek. Za
dobrou volbu označil Hegera také prezident České lékárnické komory Stanislav Havlíček nebo předseda Lékařského
odborového klubu Martin Engel.
Požadavky na vyšší platy lékařů se s osobou Hegera nemění. Engel s ním chce jednat, stejně tak i prezident
Svazu pacientů Luboš Olejár. "Zejména nám jde o to, aby vznikl centrální registr stížností a pacienti mohli mít svého
ombudsmana," řekl.
Oslovení odborníci vidí riziko jen v tom, že Heger mediálně dosud moc nevystupoval a jeho názory nejsou úplně známé.
Záleží podle nich tedy i na tom, jakými lidmi se na ministerstvu obklopí.
K Josefu Dobešovi jako budoucímu ministrovi školství se zatím odborníci na vzdělávání stavějí zdrženlivě. "My pana
Dobeše vlastně vůbec neznáme," reagoval třeba předseda školských odborů František Dobšík. Ještě tento týden prý
ale budoucí ministr slíbil odborářům schůzku. Co se týká možných sporných bodů jednání, odborům se nelíbí návrh na
snižování tarifů učitelských platů.
"Oceňuji cíl Věcí veřejných zlepšit platové podmínky učitelů, ovšem zbytek programu VV ve vzdělávání svědčí o tom,
že je srážka s realitou teprve čeká," komentoval nominaci Dobeše bývalý ministr školství Ondřej Liška (SZ). Za zásadně
špatný krok prý považuje začít reformu vysokých škol zavedením školného, neboť vysoké školy trápí mnoho důležitějších
problémů. Věci veřejné prý zatím také nepředstavili ucelenou koncepci, kam by mělo české školství a věda směřovat.
S Dobešem se zatím neseznámili ani zástupci Asociace gymnázií. Podle jejich předsedy Jiřího Kuhna ale už mají
seznam témat, která chtějí s novým ministrem probrat, třeba právě dlouhodobou koncepci školství, probíhající školskou
reformu nebo příliš velký počet škol. Gymnázia ale podporují plán koalice na zavedení jednotného srovnávání žáků v
páté a deváté třídě a u maturity.
Zástupci Univerzity Karlovy se k Dobešovi vůbec nechtěli vyjadřovat s tím, že na reakce je příliš brzy.


